
Lokalråd Øst møde 16. januar 2023 
 
Deltagere: Christina, Thyge, Brian og Rasmus. Afbud fra Kristian og Birthe. 
 
Mødet afholdtes på Restaurant Gammelhavn med bespisning i stedet for Østerbycentret. 
 
1. Referat fra sidste møde godkendt. Brian valgt som dirigent. Rasmus valgt som referent. 
 
Bemærkning vedr. pkt. 7 fra sidst: Lokalrådskoordinator oplyser, at Paradissøerne indgår i 
kommende fase af udviklingen af Spektrumparken. Jf. pkt. 5 fra sidste møde ønsker Lokalråd Øst 
at blive hørt i forbindelse hermed, men Christina oplever udfordringer i kommunikationen med 
Karen Margrethe Bak, hvilket lokalrådskoordinator er gjort opmærksom på. Formanden gør endnu 
et forsøg på at komme i dialog med kommunen om planerne for borgerinddragelse vedr. næste 
fase af Spektrumparken. 
 
2. Henvendelser fra kommunen: 
 
Esbjerg Kommunes ildsjælepris: Christina spurgt om hun vil sidde i dommerkomiteen, hvilket hun 
har sagt ja til. 
 
Prioritering af emner fra byrådets visionsrundtur (deadline 15. februar): Lokalråd Øst foreslår, at 
byrådet prioriterer punkter E og G i forhold til dels opstilling af flytbare fodboldmål på 
græsområdet ved Lergravsparken, dels mulighed for at føre sti hele vejen rundt om Paradissøen 
(hvilket lokalrådet forventer – ligesom toiletfaciliteter m.v. – bliver en del af fase 4 for 
Spektrumparken). 
 
Lokalrådskonference 25. februar: Christina koordinerer samlet tilmelding for Brian, Thyge og 
hende selv. 
 
3. Biodiversitet: 
 
Brev afsendt som aftalt sidst, og der er modtaget svar fra kommunen 18. november, som angiver, 
at man er åben for dialog, men at der er udfordringer ift. regler for arbejde på vejarealet. 
Kommunen foreslår, at der søges om midler fra lokalrådspuljen til omlæggelse af græsrabat til 
blomster. Thyge har udarbejdet opfølgende skrivelse, som formanden afsender. 
 
4. Marketing status: 
 
Ingen tilbagemelding fra lokalrådskoordinator vedr. evt. produktion af veste til lokalråd. 
Formanden følger op. Bazardag planlægning 19. januar (Christina briefer Birthe).  
 
Forslag fra Rasmus: Borgermøde/temadag i maj/juni med oplæg om f.eks. seniorbofællesskab på 
Listefabrikken, Spektrumparken, PtX-anlæg (kommunen), havneudvidelse samt plads til indspark 
fra borgerne. Tirsdag 23. maj er indtil videre aftalt. Østerbycenteret er et oplagt sted (plads til 
100). 



Opgaver:  
 

• Christina tjekker med centeret og spørger havnen og Margrethe (Spektrum) 
• Rasmus inviterer kommunens mand på PtX 
• Thyge og Christina finder rette person fra Listefabrikken 

 
5. Kommunikation: 
 
Brian vil gøre en indsats for at flytte flere brugere fra den gamle gruppe til siden, hvorefter den 
lukkes ved udgangen af februar. 
 
Brian lægger referater på hjemmesiden. 
 
6. Cykelproblematik på Darumvej: 
 
Grundet manglende cykelsti mellem Gammelby Skole og Skolebakken cykles der på fortov. 
Kommunen har tidligere planlagt cykelsti på Darumvej, og det figurerer i planerne frem til 2025. 
Thyge ser ind i sagen, som forberedes til dagsorden for næste relationsmøde med Ø-udvalg.  
 
7. Borgerhenvendelse om larm fra havnen: 
 
Direkte henvendelse til formanden fra en borger, som ikke mener, at aktiviteter på havnen holder 
sig under de lovlige grænseværdier. Thyge og Brian vil gerne undersøge, om beplantning med 
træer m.v. kan anvendes som støjreducerende tiltag mhp. på eventuelt forslag til byrådet. 
 
7b. Nuværende og kommende projekter: 
 
Ingen tilbagemelding fra lokalrådskoordinator vedr. mulighed for at søge midler til forprojekt vedr. 
Paradissøerne. Frafaldes, da ideen tænkes at indgå i fase 4 af Spektrumpark-projektet. 
 
Borgermødet planlagt til 23. maj behandles som projekt på næste møde. 
 
8. Mere synlighed som lokalråd: Behandlet under pkt. 4 og 5. 
 
Desuden forslog Christina at tænke i læserbreve til JydskeVestkysten. 
 
9. Eventuelt: 
 
10. Næste møde:  
 
Ordinært lokalrådsmøde (særligt mhp. planlægning af borgermøde): Mandag 3. april kl. 18.00. 
 
Årsmøde skal holdes inden udgangen af november. Dato fastsættes på næste møde. 


